



FOR IMMEDIATE RELEASE

**POLARIS MUSIC PRIZE ANNOUNCES INCREASE TO
\$50,000**

\$3,000 TO BE AWARDED TO THE SHORT LIST ARTISTS

**SLAIGHT FAMILY POLARIS HERITAGE PRIZE ALSO AN-
NOUNCED**



TORONTO, ON – May 11, 2015.

This past Saturday at the Slaight Music CMW Social, Steve Jordan, Founder and Executive Director of the Polaris Music Prize, and Gary

Slaight, President of Slaight Music, announced that Slaight will contribute an additional \$20,000 to the Prize, bringing the total to \$50,000. In addition, Slaight will also increase their contribution to the Short List prizes from \$2,000 to \$3,000.

Along with these additional contributions, Polaris announced The Slaight Family Polaris Heritage Prize, a new award that will annually honour five albums from the five decades before Polaris launched in 2006. Further details about the dates and selection process of this new prize will be revealed in the coming months.

“We’re ecstatic that Gary and Derrick from Slaight music have stepped up to help us celebrate our tenth year in a huge way. Although it’s impossible to put a dollar figure on great art, this increase bring us more in line with other major arts awards like the Scotiabank Giller Prize,” said Jordan. *“And while this money is hugely generous, we are as excited to extend the Polaris conversation to the rich legacy of classic records from Canadian history. We get to officially pose a long time informal argument; what would be nominated for Polaris before it existed?”*

“We’ve been proud supporters of the Polaris Music Prize for many years and wanted to celebrate their ten years by awarding more funds to the winners and nominees,” said Gary Slaight. *“In addition, we wanted to make a more lasting contribution. Launching The Slaight Family Polaris Heritage Prize is the perfect way for our Family to show its appreciation for the greats of Canadian music through the respected Polaris filter.”*

The Polaris Music Prize Long List announcement will head to Halifax, NS on June 16th. The forty titles will be announced at the world famous Carleton music venue and will run in conjunction with the team at Halifax Pop Explosion.

The Short List will be unveiled on July 16th at The Carlu in Toronto, and the Polaris Music Prize Gala will return to The Carlu for its third year, taking place on Monday, September 21st. Aux.tv will once again stream the gala live.

The eligibility period for the 2015 Polaris Music Prize runs from June 1, 2014 to May 31, 2015. An independent jury of 196 music journalists, broadcasters and music bloggers from across Canada determines the Long List and Short List. Eleven people are selected from the larger jury pool to serve on the Grand Jury. They will convene the night of the gala to select the Polaris Music Prize winner.

The Polaris Music Prize will award \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year. Courtesy of Slaight Music, each of the nine other short listed artists will receive \$3,000. Judged solely on artistic merit, without consideration of genre or record sales, the prize's past winners have included Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007), and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

Polaris Music Prize 2015 Key Dates:

June 16th – Long List announcement – The Carleton, Halifax, NS

July 16th – Short List announcement – The Carlu, Toronto, ON

September 21st – Polaris Music Prize Gala – The Carlu, Toronto, ON

[Download](#) – Announcement Event Photo

We acknowledge the financial support of the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

[About Slaight Music](#)

Slaight Music was started by Gary Slaight and Derrick Ross in 2011 with a mandate to support the Canadian music community through a variety of initiatives, and to develop Canadian talent via strategic partnerships with industry peers. They work with artists from across the country and across the musical spectrum, helping to further careers and get great music heard. They're also invested in the technology sphere, helping Canadian music entrepreneurs develop the next generation of digital platforms and services. And they support a variety of music-related events, causes and charities.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours, celebrates and rewards creativity and diversity in Canadian recorded music by recognizing, then marketing the albums of the highest artistic integrity, without regard to musical genre, professional affiliation, or sales history, as judged by a panel of selected music critics. www.polarismusicprize.ca/ [@polarisprize](https://twitter.com/polarisprize)

-30-

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Joanne Settingington

Indoor Recess

(416) 884-4119

joanne@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould

(514) 994-6295

magali@polarismusicprize.ca

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS ANNONCE L'AUGMENTATION DE LA RÉCOMPENSE À 50 000\$

LES ARTISTES DE LA COURTE LISTE RECEVRONT 3 000\$

LE PRIX HÉRITAGE POLARIS DE LA FAMILLE SLAIGHT ÉGALEMENT ANNONCÉ

TORONTO, ON - 11 mai 2015.

À l'occasion de l'événement Slaight Music CMW Social qui a eu lieu samedi dernier, Steve Jordan, Fondateur et Directeur exécutif du Prix de musique Polaris, et Gary Slaight, Président de Slaight Music, ont annoncé que Slaight contribuera 20 000\$ supplémentaires au prix, pour un total de 50 000\$. De plus, Slaight augmentera le prix monétaire remis aux autres artistes de la courte liste. Celui-ci passera de 2 000\$ à 3 000\$.

En plus de ces contributions additionnelles, le Polaris a annoncé le Prix Héritage Polaris de la Famille Slaight, une nouvelle récompense qui honorera annuellement cinq albums parus au cours des cinq décennies ayant précédé le lancement du Polaris en 2006. Plus de détails au sujet des dates et du processus de sélection de ce nouveau prix seront dévoilés dans les prochains mois.

Nous sommes ravis que Gary et Derrick de Slaight Music aient décidé de nous aider à célébrer en grand notre 10ème anniversaire. Même s'il est impossible d'attribuer une valeur monétaire à une oeuvre artistique, cette augmentation nous rapproche d'autres prix artistiques importants comme le Prix Scotiabank Giller, a dit Jordan. Nous sommes également enchantés d'étendre la conversation du Polaris au riche patrimoine formé par des albums qui ont marqué l'histoire musicale canadienne. Nous pouvons donc officiellement nous poser la grande question existentielle: quels albums auraient été nommés si le Polaris avait existé avant 2006?

Nous sommes fiers partenaires du Prix de musique Polaris depuis plusieurs années et nous désirions célébrer son 10ème anniversaire en accordant de plus grandes sommes d'argent aux gagnants et aux nommés de la courte liste, a expliqué Gary Slaight. De plus, nous voulions apporter une contribution plus durable. Le lancement du Prix Héritage Polaris de la Famille Slaight est une superbe façon pour notre famille de démontrer notre appréciation pour les grands noms de la musique canadienne à travers le Polaris, une organisation très respectée dans le milieu.

L'annonce de la longue liste du Prix de musique Polaris aura lieu à Halifax, NS le 16 juin. Les 40 albums seront annoncés à la salle de spectacles de renommée internationale The Carleton, et l'événement sera organisé conjointement avec Halifax Pop Explosion.

La courte liste sera dévoilée le 16 juillet au Carlu à Toronto, et le gala du Prix de musique Polaris retournera au Carlu pour une troisième année le lundi 21 septembre. Aux.tv diffusera encore une fois le gala en direct.

La période d'éligibilité pour le Prix de musique Polaris 2015 est du 1er juin 2014 au 31 mai 2015. La longue liste et la courte liste sont déterminées par un jury indépendant de 196 journalistes de musique, blogueurs et animateurs provenant des quatre coins du Canada. 11 personnes du bassin des 196 membres du jury seront choisies pour former le grand jury, qui déterminera le gagnant du Prix de musique Polaris le soir du gala.

Le Prix de musique Polaris offre 50 000\$ à l'artiste ou au groupe ayant créé l'album canadien de l'année. Chacun des neuf autres artistes de la courte liste recevra 3 000\$, offerts par Slaight Music. Jugés uniquement sur le mérite artistique, sans aucune considération pour le genre musical ou les ventes d'albums, les gagnants antérieurs sont Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

Les dates clés du Prix de musique Polaris 2015:

16 juin - Annonce de la longue liste - The Carleton, Halifax, NS

16 juillet - Annonce de la courte liste - The Carlu, Toronto, ON

21 septembre - Gala du Prix de musique Polaris - The Carlu, Toronto, ON

[Téléchargement](#) - Photo de l'annonce

Nous reconnaissons l'appui financier du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

À propos de Slaight Music

Slaight Music a été fondée par Gary Slaight et Derrick Ross en 2011. Son mandat est de soutenir la communauté musicale canadienne à l'aide d'une variété d'initiatives, et de développer le talent canadien via des partenariats stratégiques avec des pairs de l'industrie. Ils travaillent avec des artistes d'un bout à l'autre du pays oeuvrant dans différents genres musicaux, aidant à faire avancer des carrières et faire connaître la musique d'artistes talentueux. Ils sont également impliqués dans la sphère technologique, donnant un coup de main aux entrepreneurs de l'industrie musicale canadienne pour développer la prochaine génération de plateformes et services numériques. De plus, ils soutiennent une panoplie d'événements, de causes et d'organismes liés à la musique.

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore, célèbre et récompense annuellement la créativité et la diversité de la production musicale canadienne, en soulignant et en offrant une visibilité accrue aux albums qui répondent aux plus hauts standards d'intégrité artistique, sans considération pour le genre musical, l'affiliation professionnelle ou l'historique des ventes, tel que déterminé par un jury de critiques musicaux sélectionnés.
www.polarismusicprize.ca. [@polarisprize](https://twitter.com/polarisprize)

Contacts média:

Québec

Magali Ould

(514) 994-6295

magali@polarismusicprize.ca

Reste du Canada

Joanne Settington

Indoor Recess

(416) 884-4119

joanne@indoorrecess.com

Major Sponsors /
Commanditaires principaux



Radio Partner /
Partenaire radio



French Media
Partner / Partenaire
média francophone



Official Venue /
Salle officielle



Hotel Partner /
Hôtel partenaire



Planet Partner /
Partenaire des
Saisons



Official Music Store /
Magasin de musique
officiel



Gate Sponsor /
Commanditaire
de gate



Ticket Supplier /
Billetaire

